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Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Karin Wanngård (s)  

Jari Visshed (s)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp) tjänstgörande 

Sarah Lundgren (kd)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Lotten von Hoffsten (v)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

 

 



  

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Christer Starkenberg samt 

borgarrådssekreteraren Thomas Andersson och biträdande borgarrådssekreteraren 

Thord Swedenhammar från roteln. 

 

*** 

Ordföranden Joakim Larsson (m) hälsade Ingvar Snees, ny ledamot för (m), 

välkommen till nämnden. 

 

 
 § 7 

Utkast till regional energistrategi för främjande av energiomställning i 

Stockholms län. Remiss från länsstyrelsen 

Dnr E2007-610-02296 

Protokollsutdrag 

 

Exploateringskontoret hade den 23 januari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 

ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av utkastet till 

regional  energistrategi med kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 

B1. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga B2. 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 

kontorets förslag:  

 

 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av utkastet till 

regional  energistrategi med kontorets utlåtande. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till 

sitt yrkande i bilaga B1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilaga B2. 

 

Ersättaryttranden 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Lotten von Hofsten (v) enligt bilaga B1. 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga B2. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 



  

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

    Tillhör § 7, bilaga B1 

 

 

    Exploateringsnämnden 

2008-02-14 

 

    Tillhör ärende 7 

 

    Utkast till regional energistrategi  

För främjande av energi- 

omställning i Stockholms län.  

Remiss från Länsstyrelsen 

     

    Ann-Margarethe Livh (v) 

    Lotten von Hofsten (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av utkastet till regional 

 energistrategi med exploateringskontorets tjänsteutlåtande, 

 

att  därutöver anföra följande: 

 

Det är av strategisk betydelse att staden tar ett helhetsgrepp om energifrågorna för att 

minska stadens energiförbrukning och öka andelen förnybar energi. Därför vill 

vänsterpartiet utreda möjligheterna att starta ett nytt kommunalt energibolag som satsar 

på biogasproduktion och vindkraft. Möjligheterna för andra typer av förnybara 

energikällor som solenergi ska också undersökas. Det nya kommunala bolaget ska inte 

bara producera biogas utan även en restprodukt som kan användas som gödning i 

jordbruket. Härigenom skulle stadens avfallshantering på ett långsiktigt hållbart sätt 

kunna bidra till lägre energikostnader och en renare stad.  

 

Målet är att Stockholm ska bli en fossilbränslefri stad senast år 2030. Energicentrum, 

som inrättats med medel från Miljömiljarden, ska användas av stadens verksamheter 

som ett stöd att minska energiförbrukningen. Dess verksamhet ska utökas för att nå en 

energieffektivisering i stadens verksamheter med minst 15 procent till 2010. 

 



  

Tillhör § 7, bilaga B2 

 

 

Exploateringsnämnden  

2008-02-14 

 

Tillhör ärende 7 

 

Regional energistrategi 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Det behövs en regional strategi och handlingsplan för energiomställning. De åtgärder 

lyfts fram i Länsstyrelsen visar på den stora bredd av åtgärder som krävs och tydliggör 

att behovet av samverkan är stor inom regionen. Däremot är brödtexten föråldrad och 

inte särskilt framåtsyftande eller visionär. Alltför stort fokus är på vilka problem som 

finns istället för att lyfta fram tydliga mål. Det fokuseras alltför mycket på de hinder 

som finns för en energiomställning.  

 

Aktuellt EU-mål är ju en minskning av utsläppen med 30 procent fram till 2020. 

Sveriges nationella mål bör inte vara lägre, i synnerhet om Sverige ska vara ett 

föregångsland i att utveckla clean-tech och energieffektiva rutiner inom industri och 

förvaltning. Detta avsnitt måste uppdateras. Det som beskrivs i avsnittet "Vision" är inte 

alls visionär utan mest luddigt. Det är inte särskilt klimatsmart att skriva  

"energiförsörjning till konkurrenskraftiga priser" när de energipriserna är orsaken till att 

vi använder alldeles för mycket energi idag. Det är inte heller särskilt visionärt att tro att 

biltrafiken aldrig kommer bli fossilfri. 

 

Texten under rubriken "Regionala mål för Stockholmsregionen" är onödigt 

pessimistisk. Här står t.ex. "Byggandet av ett i bred mening hållbart samhälle innebär 

ofta grannlaga avvägningar, inte mot andra intressen utan även MELLAN MILJÖ- 

OCH HÄLSOMÅL SINSEMELLAN". Det är i själva verket ytterst få konflikter mellan 

miljö- och hälsomål. Oftast går dessa hand i hand, t.ex. är giftfri mat och giftfria textiler 

mer hälsosamma, liksom det är bra för hälsan att gå och cykla istället för att åka bil. 

Alltså, hälsa och miljö ger synergier, inte intressekonflikter. 



  

 

Den tredje punkten, under rubriken "Undersökning om aktörernas syn på 

energisituationen i regionen" kan ifrågasättas. Det står att ekonomi är det största hindret 

för energieffektivisering, vilket inte stämmer. Energieffektiviseringar brukar generellt 

spara pengar, även om det med dagens låga energipriser ofta inte är tillräckligt mycket 

pengar som sparas för att motivera att saker och ting görs. 

 

Under rubriken "Verka för ett attraktivt och hållbart transportsystem" står det att 

nyinvesteringar i trafikinfrastruktur behövs. Det är dock oklart vilka investeringar som 

avses och hur länsstyrelsen kan påverka detta.  

 

Mycket fokus ligger på information men det är inte tillräckligt. Det saknas förslag på 

ekonomiska incitament och styrmedel. Trängselavgifter nämns inte. 

 

Det finns fler områden inom länsstyrelsens verksamhetsområden där insatser för 

minskade klimatutsläpp skulle kunna göras, exempelvis informera om solvärmebidrag, 

se till att bidrag för energieffektivisering och förnybar energi används, hjälpa 

kommunerna med energieffektiv planering, t.ex. att lägga bostäder nära service och 

kommunikationer vid tillståndsgivning för anläggningar inte ge tillstånd till 

energislukande industrier, Regionplanera för energieffektiv bebyggelse och 

infrastruktur, se till att skogsvården gör att skogen används energieffektivt och att 

används trä för bränsle. 

 

Det är anmärkningsvärt att exploateringskontoret intar en så passiv och 

problemorienterad inställning till energiomställningen. Stockholms kommun har stora 

möjligheter att styra byggutvecklingen genom att ställa krav på att 

lågenergihus/passivhus byggs, att solenergi ska nyttjas, att exploateringen inte ska bidra 

till ökade transporter osv. 
 

 


